

Permethra

Shampoo



Composition:

Each 1 ml of Permethra shampoo contains Permethrin 10 mg.

Pharmacological Classification:

Insecticide.

Intended Use (Common Use of the Drug):

Treatment of lice and nits.

Mechanism of Action:

Permethrin is a synthetic pyrethroid, active against lice, ticks, mites, and fleas. It acts on the nerve cell membrane to disrupt the sodium channel current by which the polarization on the membrane is regulated. Delayed repolarization and paralysis of the pests are the consequences of this disturbance.

Pharmacokinetics:

Absorbed: Small amounts (< 2%).

Metabolism: Rapidly metabolized by ester hydrolysis to inactive metabolites.

Excretion: Urine.

Indications:

- Use this medicine exactly as described in this leaflet or as directed by your doctor or pharmacist, consult your doctor if you are not sure.
- Permethra shampoo is indicated for the treatment of head lice and their nits (lice eggs).
- Safety and effectiveness of Permethra Shampoo in children less than two years of age have not been established.

Contraindications:

This medicine should not be used if you are hypersensitive to the active substance (Permethrin) or any of the excipients.

Side Effects:

- Like all medicines, this one can cause side effects, although not everyone experiences them.
- Mild and transient burning and stinging.
- Pruritus.
- Inform your doctor or pharmacist if you experience any side effects not listed in this leaflet.

Warnings & Precautions:

- May exacerbate itching, swelling, and redness temporarily.
- For external use only.
- Avoid contact with eyes.

Drug and Food Interactions:

- Tell your doctor or pharmacist if you are using, have recently used or might use any other drugs, and for how long you will be using the drug.
- Information is not available.

Pregnancy & Lactation & Fertility:

Pregnancy: Pregnancy Category B, consult a doctor before using this drug.

Lactation: Not known if distributed in breast milk; may temporarily withhold the drug while the mother is nursing.

Fertility: Reproduction studies in mice, rats, and rabbits have shown no evidence of impaired fertility.

Effects on ability to drive and use machines:

Information is not available.

Method of use:

- Use this drug exactly as your doctor or pharmacist has prescribed it. Ask your doctor if you are not sure.
- In case of head Lice & Nits (Eggs): apply to wet hair, leave on 10 min, rinse and comb out nits and eggs; may repeat in 7 days if lice or nits still present.
- Single application usually sufficient for curative.
- Inform your doctor or pharmacist if you forget to apply the shampoo and before stopping its use.

Overdoses and Toxicity and methods of treatment:

Symptoms:

In the event of accidental ingestion of permethrin, please seek immediate medical attention. Symptoms of overdose may include dizziness, loss of appetite, nausea, vomiting, headache, weakness, seizures, and loss of consciousness.

Treatment:

- Symptomatic treatment is indicated should hypersensitivity-type reactions occur.
- In the event of accidental ingestion of the contents of a bottle of Permethra shampoo by a child, gastric lavage should be considered if consultation is within 2 hours of ingestion.

Physical Properties:

White to off-white creamy shampoo with characteristic coconut odor.

Storage Conditions:

Store at a temperature below 25° C.
Keep out of reach of children.

Packaging:

Each Carton box Contains plastic bottle 100 or 150 or 200 ml.



شامبو

بيرميثرا

التركيب:

كل ١ مل من بيرميثرا شامبو تحتوي على بيرميثرين ١٠ ملغ.

الزمرة الدوائية:

مبيد حشرات.

غرض الاستخدام (الاستخدام الشائع للدواء):

علاج الإصابة بالقمل والصنبان.

آلية التأثير:

البيرميثرين هو بيرثرويد صناعي، فعال ضد القمل والقراد والسوس والبراغيث. يؤثر على غشاء الخلية العصبية لتعطيل تيار قناة الصوديوم الذي ينظم استقطاب الغشاء. وينتج عن هذا الاضطراب تأخر إعادة الاستقطاب وشلل الحشرات.

الحرائك الدوائية:

الامتصاص: كميات قليلة (<٢%).

الاستقلاب: يُستقلب بسرعة عن طريق الحملة المائية للإستر إلى مستقلبات غير نشطة.

الإخراج: عن طريق البول.

الاستطبابات:

- استخدم هذا الدواء تماماً كما تصف هذه النشرة، أو كما يخبرك الطبيب أو الصيدلاني، استشر طبيبك في حال كنت غير متأكد.

- بسطب شامبو بيرميثرا لعلاج الإصابة بقمل الرأس والصنبان (بيوض القمل).

- لم يتم إثبات سلامة وفعالية شامبو بيرميثرا للأطفال الذين تقل أعمارهم عن سنتين.

مضادات الاستطباب:

يمنع استخدام هذا الدواء في حال فرط الحساسية للمادة الفعالة (بيرميثرين) أو لأي من السواغات المستخدمة.

التأثيرات الجانبية:

- مثل جميع الأدوية، يمكن أن يسبب هذا الدواء أعراض جانبية على الرغم من عدم حدوثها لدى الجميع.

- حكة خفيفة ومؤقتة ولسعة.

حكة.

- أخبر الطبيب أو الصيدلاني في حال ظهرت لديك أية

تأثيرات جانبية غير مذكورة في هذه النشرة.

التحذيرات والاحتياطات:

- قد يُفاقم الحكة والتورم والاحمرار مؤقتاً.

- للاستخدام الخارجي فقط.

- تجنب ملامسة العينين.

التداخلات الدوائية والغذائية:

- أخبر الطبيب أو الصيدلاني في حال كنت تستخدم أو

استخدمت مؤخراً أو قد تستخدم أدوية أخرى، والمدة

العلاجية لاستخدامك للدواء.

- لا يوجد معلومات متوفرة.

الحمل والإرضاع والخصوبة:

الحمل: التصنيف الحلمي B، استشير الطبيب قبل استخدام هذا الدواء.

الإرضاع: غير معروف ما إذا كان يتم إفرازه في حليب الثدي؛ قد يتم إيقاف الدواء مؤقتاً أثناء الرضاعة الطبيعية للام. **الخصوبة:** أظهرت دراسات التكاثر التي أجريت على الفئران والجرذان والأرانب عدم وجود أي دليل على ضعف الخصوبة.

التأثيرات على القدرة على القيادة واستخدام الآلات:

لا يوجد معلومات متوفرة.

طريقة الاستعمال:

- استخدم هذا الدواء تماماً كما وصفه لك الطبيب أو الصيدلاني، استشر طبيبك في حال كنت غير متأكد.

- في حال قمل الرأس والصنبان (البيوض): يوضع على الشعر الرطب، يترك لمدة ١٠ دقائق، ثم يشطف الشعر

وتزال الصنبان والبيوض؛ يمكن تكرار ذلك بعد ٧ أيام إذا كان القمل أو الصنبان لا يزال موجوداً.

- استخدام واحد فقط قد يكون كافياً للعلاج.

- يجب إبلاغ الطبيب أو الصيدلاني في حال نسيان تطبيق الشامبو وقيل التوقف عن استخدامه.

فرط الجرعة والسمية وطرق العلاج:

الأعراض:

في حال تناول البيرميثرين عن طريق الخطأ، يُرجى طلب العناية الطبية فوراً. قد تشمل أعراض الجرعة الزائدة

الدوخة، وفقدان الشهية، والغثيان، والتقيؤ، والصداع، والضعف، والنوبات، وفقدان الوعي.

العلاج:

- يُنصح بالعلاج العرضي في حال حدوث تفاعلات حساسية مفرطة.

- في حال ابتلاع الطفل لمحتويات عبوة شامبو بيرميثرا عن طريق الخطأ، يُنصح بإجراء غسيل المعدة إذا كانت الاستشارة الطبية خلال ساعتين من الابتلاع.

الخصائص الفيزيائية:

شامبو كريمي أبيض إلى أبيض مائل للصفرة، برائحة جوز الهند المميزة.

شروط التخزين:

يحفظ في درجة حرارة أقل من ٢٥ درجة مئوية.

يحفظ بعيداً عن متناول أيدي الأطفال.

التعبئة:

كل عبوة كرتونية تحتوي على عبوة بلاستيكية سعة ١٠٠ أو ١٥٠ أو ٢٠٠ مل.

الدواء مستحضر دوائي على شكل رغوة وإمالة خلافاً للتعليمات بحسب التعليمات الواردة وصفة الطبيب وطريقة الاستعمال المضمون عليها والتعليمات الصيدلانية التي صرّح بها الطبيب والصيدلي والمختبر في الدواء وبطاقة وصفة الطبيب. لا تكرر صرف الدواء بدون وصفة طبية. لا تترك الأدوية تحتوي على الأطفال. محظون وزارة الصحة العرب والمختبرات العرب.

رئيسة فارما للصناعات الدوائية - ادلب - سورية

001676 / R03